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MĚSÍČNÍK OBECNÍCH ÚŘADŮ KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ, PASTVINY, ČESKÉ PETROVICE

červen 2014 č. 121

Jak si zkusit školu

Projekt „Získej průkaz předškoláka“ se na naší 
škole uskutečnil již potřetí. Letos se jej účastnilo 
23 žáků.

Hned na úvodní schůzce jsme pro děti i rodiče 
připravily zcela nové úkoly. Děti hledaly obrázky, 
které mezi ostatní nepatří, jednou rukou ses-
tavovaly komín z kostek, vázaly mašličku, dokre-
slovaly řady znaků, hledaly shody a rozdíly, cvičily 
hbitý jazyk a to vše za doprovodu, někdy i pomoci 
svých rodičů. Ti tak měli možnost posoudit výkon 
svého dítěte, případně zjistit, které oblasti se s 
dítětem více věnovat. Při následujících schůzkách 
si děti nově vyzkoušely i skupinovou práci, práci 
na interaktivní tabuli, navštívili fit centrum a 
další třídy naší školy. Plněním nejrůznějších 
úkolů rozvíjely své řečové dovednosti, hrubou i 
jemnou motoriku, fonematické uvědomování, 
početní představy, sebeobslužnost a komunikaci. 
Zvolna se tak seznamovaly s prostředím školy a 
některými metodami školní práce. Svoje snažení 
děti završily na konci května (pro nabitý červnový 
program trochu dříve). Čekala je sladká odměna 

i malý dárek za celoroční snažení. Rodiče pak 
obdrželi důležité informace o chodu naší školy, 
školní družiny i jídelny a seznam pomůcek, které 
budou prvňáčci v září potřebovat.

Cílem našeho celoročního projektu je snaha 
připravit děti na hladký vstup do základní školy, 
zbavit je obav z neznámého prostředí a seznámit 
je s jejich budoucími učitelkami. Snad se nám 
i letos náš záměr zdařil. Přejeme budoucím 
prvňáčkům mnoho radosti ze školní práce, jejich 
rodičům hodně trpělivosti, důslednosti, nadhledu 
a laskavosti. Marie Leksová a Soňa Jindrová

Děti a příroda
Dne 29. 4. se žáci 3., 4., a 5. ročníku naší školy 

zúčastnili již tradičního Otevíraní Zemské brány. 
Tento podnik organizuje pro žáky základních škol 
z nejbližšího okolí Správa CHKO Orlické hory 
v okolí Orlické chaty u Rampušáka (pro místní 
známější pod jménem Kinderheim). V okolí chaty 
byl vytyčen okruh s pěti stanovišti, na kterých jed-
notlivé skupinky žáků plnily rozličné vědomostní a 
dovednostní úkoly – poznávaly rostliny, ptáky, há-
zely šiškou na cíl, prokazovaly znalosti z vlastivědy 
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Orlických hor, překonávaly po lanech potok atp. 
Družstva z naší školy obsadila v celkovém pořadí 
1. a 3. místo. Odměnou pro vítězná družstva 
pak byla účast na odchytu a kroužkování ptáků 
v Orlickém Záhoří, Trčkově. Děti měly možnost 
vyzkoušet si práci ornitologů při vyndávání chy-
cených opeřenců ze sítí, při jejich identifikaci, 
měření parametrů a záznamu naměřených dat, 
konečně pak při jejich kroužkování a následném 
vypuštění zpět do přírody. Posledně jmenovaná 
akce vzbudila u dětí nevšední zájem, o čemž 
svědčila nechuť vracet se zpět do školy, ačkoli čas 
vyučování dávno vypršel. Možná i u nás dřímá or-
nitologický dorost. Uvidíme. 

 Za Masarykovu ZŠ Radek Horna

Den bez lavic na 1. stupni

V rámci celoškolního projektu „Den bez lavic“ 
hráli žáci 1. -3. Třídy stopovanou. Děti ze třetí 
třídy žily celý předchozí týden přípravami na 
tento den. V hodinách výtvarné výchovy, psaní a 
pracovních činností připravovaly obrázky a úkoly. 
Své náměty konzultovaly s učitelkami 1. a 2. třídy, 
aby byly přiměřené věku a znalostem jejich žáků. 

Ivetka Hovadová překvapila svými veršovanými 
úkoly pro 1. třídu na téma ZVÍŘATA V DŽUNGLI 
(viz ukázka). Chlapci zpracovali pro 2. třídu téma 
ŽIVOT V PRAVĚKU. Obě skupiny zářily štěstím: 
první plněním a druhá pozorováním a přípravami 
na závěrečné překvapení. Úplným závěrem bylo 
hledání pokladu v prostorách školy, tam, kde děti 
dosud nebyly.

Silné svaly, chytrá mysl, 
to vše má v divočině smysl.
Pořádně za lano táhni, až na dno sil si sáhni.
Kdo soupeře přetáhne, vítězství tím dosáhne.

Výlet našich nejmladších
Ve čtvrtek 12. června navštívili žáci 1. - 3. třídy 

Ekocentrum Paleta v Oucmanicích. Po příjezdu 
na statek byly děti rozděleny do dvou skupin, ve 
kterých absolvovaly program Hospodářský den. 
V rámci tohoto programu se seznámily se zvířaty 
na statku, dozvěděly se, jaké mají zvířata potřeby 
a jaký užitek z nich máme my lidé. Zkusily si vy-
robit máslo a sýr. V další části programu se snažily 
formou jednoduchých aktivit a her porozumět 
příběhu výroby potravin od semínka po sklizeň, 
zpracování, až po výslednou potravinu na talíři. 
Vyzkoušely si mlet obilí na ručním mlýnku, zpra-

covat kynuté těsto, uplést housky a upéct je v rep-
lice historické venkovní pece. Celý program byl 
zakončen slavnostní hostinou z produktů, které si 
děti samy vyrobily.

Lada Kubíčková, 
Masarykova ZŠ Klášterec nad Orlicí



SouSedSké LISTY 3

Z jednání zastupitelstva
obce Klášterec nad Orlicí

Schůze dne 28.4.2014: 
V úvodu byla provedena kontrola zápisu a 

plnění usnesení z minulých zasedání. Trvají úkoly 
ve vztahu k Emauzům, pravidla plakátování jsou 
připravena, od 1.5.2014 začnou platit. Dalším 
bodem bylo projednávání problematiky bytového 
hospodářství. Starosta informoval o schůzce s 
právním zástupcem obce ohledně pokračování 
v řešení případů rozhodnutých soudem. Bylo 
dohodnuto upřesnění a zjištění některých dalších 
údajů k jednotlivým případům. Projednávala se 
žádost o přidělení bytu. Zastupitelstvo schválilo 
přidělení bytu velikosti 2+1 pí J.K. Starosta dále 
předložil informace o plnění rozpočtu obce za 
1.čtvrtletí. Jako celek je rozpočet plněn na straně 
příjmů na 34,5%, u výdajů na 24,7%. Doplňující 
informace k hospodaření obce přednesl předseda 
finančního výboru. Zastupitelé po projednání 
schválili plnění rozpočtu obce za 1. čtvrtletí roku 
2014. Dále byly projednány majetkové záležitosti. 
O pronájem Kovárny dosud žádný zájemce není. 
Bylo rozhodnuto rozšířit inzerát do okolních obcí. 
Zastupitelé dále projednali prodej pozemkové 
parcely č. 5184/2 a schválili prodej manželům 
Darině a Pavlovi Šrolerovým, Klášterec n.O. 96 
za cenu 2 310 Kč. Dále bylo schváleno zadání 
zakázky výměny vchodových dveří v čp. 179 a 
čp. 188, v čp. 179 rovněž sklepních oken firmě  
Domett Lichkov s.r.o. za nabídkovou cenu  
118 014 Kč. Zastupitelstvo projednalo další 
postup v projednávání změny územního plánu 
č.2. Byly podány dvě žádosti a bylo schváleno 
zpracování žádosti o vyjádření k navrženým 
změnám, žádost bude podána na MěÚ Žamberk. 
Starosta dále předložil k projednání nové smlouvy 
se společností EKO-KOM, prostřednictvím této 
firmy jsou odebírány a dále zužitkovány vytříděné 
odpady, obec za tyto odpady získává finanční bo-
nusy. Smlouva byla schválena a starosta pověřen 
jejím podpisem. Projednány a schváleny byly 
rozpočtové změny týkající se úpravy v kapitole 
činnosti místní správy, dále finanční dotace z 
kraje na projekt školy „Škola do přírody-příroda 
do školy“ ve výši 13 000 Kč a dotaci z POV Par-

dub. kraje ve výši 100 000 Kč na opravu sociálního 
zázemí u hřiště. Paní místostarostka seznámila 
zastupitele s informací, že obec obdržela rozhod-
nutí SFŽP o přidělení dotace na akci Snížení en-
ergetické náročnosti budovy ZŠ. Dle minulého 
rozhodnutí zastupitelstva byla objednána projek-
tová dokumentace, podle podmínek SFŽP musí 
být výběr zhotovitele akce proveden do poloviny 
října 2014. Zastupitelé schválili smlouvu o dílo 
mezi obcí Klášterec n.O. a firmou TENDRA 
s.r.o. Mělník na organizaci zadávacího řízení 
výběru zhotovitele zakázky „Snížení energet-
ické náročnosti budovy ZŠ a spojovacího krčku, 
čp. 176 Klášterec nad Orlicí“. Starosta předložil 
písemnou žádost společnosti Motorsport Kostelec 
nad Orlicí o vyslovení souhlasu pro testovací jíz-
dy nového závodního automobilu Škoda. Mimo 
užití státní silnice z Klášterce směrem na Č.  
Petrovice žádají o možnost užít místní komu-
nikace ke kravínu na Čertovce, dále od auto-
busové zastávky Jedlina okolo čp. 113 a na první 
křižovatce zpět na státní silnici. Zastupitelstvo 
souhlasí s testovacími jízdami i s užitím místní 
komunikace p.p.č. 4984, 5092, 5035.

Schůze 23.5.2014: 
Na úvod schůze byl přizván kronikář obce  

p. Jindřich Kalous. Seznámil zastupitele s 
návrhem zápisů do kroniky obce za rok 2012 a 
2013. Týkají se mimo jiné využití obecních bu-
dov, bytového hospodářství, oslav 90 let školy, 
přístavby školy apod. Obsah zápisů do kroniky 
byl schválen. V dalším bodě byla provedena kon-
trola zápisu a plnění usnesení z minulých jed-
nání. Úkoly z minulých zasedání jsou splněny, 
průběžně se jedná o plnění úkolu ve vztahu k 
Emauzům. Zastupitelstvo také projednalo a sch-
válilo účetní závěrku obce za rok 2013. Dalším 
bodem bylo projednání závěrečného účtu obce za 
rok 2013. Se závěrečným účtem včetně zprávy o 
kontrole hospodaření obce za rok 2013 seznámil 
zastupitele starosta obce. Závěrečný účet včetně 
zprávy o přezkumu hospodaření za rok 2013 byl 
schválen a odsouhlaseno bez výhrad i celoroční 
hospodaření. V bodě bytové hospodářství se pro-
jednávalo řešení dluhů. Obec obdržela na účet 
exekucí vymoženou částku ve výši 20 622 Kč od 
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dlužníka pí D.J. Byla schválena výměna bytu  
p. A.J. přidělením bytu velikosti 3+1 v čp. 193. 
Starosta dále předložil zastupitelům výsledky 
jednání výběrové komise k výběru zhotovitele 
díla rekonstrukce střechy domu čp. 188. Dle 
zadávacích podmínek doporučila komise za-
stupitelstvu zadat zakázku uchazeči s nejnižší 
nabídkovou cenou, tuto nabídku podal p. M.Lux, 
klempířství, Pastviny 128 s cenovou nabídkou ve 
výši 294 280 Kč včetně DPH. Doporučení komise 
bylo schváleno. Dalším bodem jednání byl postup 
v zajištění akce Snížení energetické náročnosti 
budovy ZŠ a spojovacího krčku, čp. 176 Klášterec 
n.O. Dne 14.5.2014 proběhla schůzka s projek-
tantem k dořešení prováděcí dokumentace. Dle 
podmínek dotace musí obec na SFŽP předložit do 
1.7.2014 kompletní dokumentaci k výběrovému 
řízení na realizaci akce. Zastupitelstvo obce vzalo 
na vědomí prováděcí dokumentaci a schválilo 
pět firem k oslovení ve výběrovém řízení. Také 
se projednával postup realizace změny ÚP obce 
č.2. Na základě žádosti podané na MěÚ Žamberk 
se odbor REÚP vyjádřil, že předložené návrhy 
jsou v souladu s cíli územního plánování a odbor 
doporučuje zařazení návrhu do změny ÚP č.2. 
Zastupitelé schválili pořízení změny ÚP Klášterec 
n.O. č.2, bude pořizována pro žadatele, kteří 
souhlasí s úhradou za pořízení změny. Určeným 
zastupitelem pro pořízení změny byla schválena 
paní místostarostka Ševčíková. Dále probíhala 
jednání o majetkových záležitostech. Na základě 
žádosti byl schválen pronájem nebytových prostor 
v čp. 135 Kovárna paní Ireně Pisarčíkové, bydliště 
Klášterec n. O. 193, na dobu neurčitou. Také byl 
vyhlášen záměr směny pozemků s p. J. Matyášem 
z důvodu současného využití pozemků a vlastnic-
tví pozemků. Týká se prostoru parkových úprav 
u obecního úřadu a cesty k telefonní ústředně. 
Projednána byla i žádost ředitele ZŠ o povolení 
výjimky z počtu žáků pro školní rok 2014/2015. 
Předpoklad je 144 žáků, dle vyhlášky musí mít 
škola v devíti třídách 153 žáků. Finanční zajištění 
výjimky ze strany obce je zajištěno. Zastupitelé 
schválili udělení výjimky z nejnižšího počtu. Dále 
byla schválena smlouva o poskytnutí dotace z 
POV Pardubického kraje na akci Rekonstrukce 
sociálního zařízení u hřiště. Kraj poskytl dotaci ve 

výši 100 tis.Kč. Rovněž tak byla schválena smlou-
va o poskytnutí dotace na vzdělávací projekt školy 
v oblasti životního prostředí ve výši 13 tis.Kč. 
Zastupitelé schválili delegování starosty obce na 
jednání Valné hromady společnosti VAK Jablonné 
nad Orlicí konané dne 13.6.2014.

Ze zápisů schůzí zastupitelstva obce zpracoval 
Zdeněk Bureš

Změny jízdních řádů
Od 15.6.2014 došlo k dílčím změnám jízd-

ních řádů. Nejpodstatnější je omezení některých 
spojů v období školních prázdnin. Na lince č. 
700980 Žamberk-Králíky nepojedou ve směru 
Žamberk-Králíky spoje č. 5,15 a 23. Ve směru 
Králíky-Žamberk spoje č. 8,10,16. Obdobné 
změny jsou i na lince 700971 Letohrad-České 
Petrovice. I zde byly v obou směrech některé 
spoje omezeny, naopak byl zaveden nový spoj 
dopoledne v pracovní dny z Letohradu s odjezdem 
v 10:08 do Klášterce a zpět do Letohradu v 10:52 
z Klášterce. Beze změn zůstala linka č. 700974 
Žamberk-Klášterec-Č.Petrovice. Tato linka spo-
jem č. 2 zabezpečuje odjezdem v 7:05 ze zastávky 
Klášterec ZŠ dopravu v ranních hodinách do 
Žamberka v období letních prázdnin. Druhý au-
tobus s odjezdem v 7:08 od školy (spoj č.8 linky 
700980) nejede. Nové jízdní řády byly na zas-
távkách zveřejněny. Dále bych chtěl upozornit, 
že opět jezdí o sobotách, nedělích a svátcích tzv. 
cyklobusy. Linkou jedoucí přes Klášterec lze vyjet 
až na Šerlich. Rovněž jízdní řád těchto cyklobusů 
je zveřejněn na autobusové zastávce u školy.

Zpracoval Zdeněk Bureš

UPOZORNĚNÍ
pro obyvatele a chalupáře

Do 30.6.2014 je třeba zaplatit poplatek 
za svoz komunálního odpadu. 

Platit lze denně v kanceláři OÚ 
nebo na účet obce. 
Informace na tel. 

465 637029, 734 407056.
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Konec školního roku v MŠ

Na výlet jsme se letos rozjeli do Hradce Králové 
do zábavního parku Tongo. Děti byly nadšené a 
vydováděné na atrakcích, výlet se jim líbil.

Dětský den jsme oslavili sportováním na 
zahradě. Komu z dětí se podařilo získat čtyři různá 
razítka na jednotlivých stanovištích, dostal dip-
lom a sladkou odměnu. 

Koncem května přijela do MŠ zvířata a také 
dravci. Držet jednoho z nich na své ruce byl pro 
děti neobvyklý zážitek.                         Soňa Řeháková

Projektový den
Poslední květnový čtvrtek patřil na naší škole 

řemeslům. V rámci týdne bez lavic si žáci 8. a 9. 
ročníku pro své mladší spolužáky připravili 8 
stanovišť, na nichž jim během 30 minut přestavili 
zvolená řemesla a povolání. Zadání skupinového 
úkolu znělo Řemesla dříve a dnes. Výběr řemesel 
jsme nechali na žácích, s obsahem a formou jsme 
jim pomohli buď my, učitelé, nebo mohli požádat 
o pomoc odborníky v daných oblastech. Proto 

do školy zavítal např. p. Lux, nástrojař, nebo p. 
Sklenář, hajný. 

Děti se tedy během dopoledne seznámily s 
prací kadeřnic, kuchařů, cukrářů, nástrojařů, 
instalatérů, automechaniků, dráteníků a hajných. 
Na jednotlivých stanovištích obvykle žáci nejen 
pasivně přijímali informace o historii řemesla a 
jeho dalším vývoji, ale především si vyzkoušeli, 
co daná práce obnáší. A proto se učili nové účesy, 
smažili palačinky, tvořili „marcipánové“ kytičky z 
modelíny a zdobili si svůj muffin, soutěžili ve hbi-
tosti prstů, když šroubovali matičku na šroubek 
a zase zpět, sestavovali sifon a stříhali plastové 
trubky, montovali komponenty z Merkuru, tvořili 
kytičku z drátků a soutěžili ve znalostech z mysli-
vosti.

Celé řemeslné dopoledne proběhlo hladce. 
Mladší žáci si vyzkoušeli řadu zajímavých činností 
a upřesnili si své představy o daných povoláních, 
ti starší se zase ocitli v pozici vyučujícího a zjistili 
určitá fakta – jak důležitá je důkladná příprava, 
jak těžké je zaujmout své posluchače, jak nezbytná 
je trpělivost při výkladu a výuce atp. 

Projekt přinesl řadu důležitých zjištění nejen 
žákům, ale i nám, učitelům. Díky zpětné vazbě 
formou ankety ty starší potěšila buď chvála, anebo 
dostali podněty k zamyšlení. My, vyučující, jsme 
zjistili, k čemu máme žáky více vést a co s nimi 
ještě lépe procvičovat – u některých zodpovědnost 
za svůj podíl práce, u jiných způsob presentace, 
další potřebují dospět k vyšší míře samostatnosti. 
Ale celkově si všichni, kteří na projektu partici-
povali, zaslouží velkou pochvalu. 

Za Masarykovu ZŠ Pavla Brůnová
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Klášterecký víceboj byl více, než jen boj o prvenství…
Ve čtvrtek 19. června jsme na hřišti uspořádali pro všechny 

žáky školy velkou sportovní akci pod názvem Klášterecký více-
boj. Hlavními organizátorkami akce byly učitelky tělocviku na 2. 
stupni – Yvona Franková a Kateřina Čiháková. Soutěžilo se v disci-
plínách OVOV, a to v kategoriích dívčích, chlapeckých, smíšených 
a sourozeneckých dvojic. K vítězství mohli pomoci přinést body, 
ovšem po řádném splnění alespoň poloviny disciplín, také rodiče. 
Poměřování sil probíhalo na šesti stanovištích, kde se běhalo 60 m, 
skákalo do dálky i přes švihadlo, házelo míčkem i medicinbalem a 
prováděly se leh-sedy. Každý člen týmu musel absolvovat tři z těchto disciplín, proto bylo nutné předem 
promyslet taktiku a nominovat toho lepšího v dané sportovní oblasti. 

Po fyzicky náročném dopoledni následovala odpočinková část sportovního dne, a to beseda se dvěma 
reprezentanty ČR v biatlonu – Michalem Krčmářem a Lukášem Kristejnem. Moderátorské funkce se 
výborně zhostil Míra Jirčík. Děti zaujatě poslouchaly, jak se z obyčejných kluků stávají vrcholoví spor-
tovci a co vše to obnáší. Biatlonisté jim také představili svou sportovní výzbroj – lyže a malorážku. A že 
žáky diskuse skutečně zaujala, potvrdili i svými dotazy a dlouhou frontou na autogramiádu a focení. Na 
besedu navázala sedmá, závěrečná disciplína, kterou tentokrát plnili všichni. Jednalo se o běh na 1000 
m. 

Tatáž běžecká trať, jež nejdříve sloužila pro poslední sportovní úkol, se následně změnila v sym-
bolickou cestu jednoho Klášteráka za lepšími vyhlídkami do budoucnosti. Běh pro Lukáše, jak byl 

tento charitativní počin nazván, jsme uspořádali za účelem upozornit na 
příběh jednoho z našich spoluobčanů a finančně mu pomoci dostat se na 
slovenskou kliniku, kde už malý krůček k samostatným krokům udělal. 
Rehabilitační pobyt je ovšem finančně velmi nákladný, a proto Lukáš 
Kalous hledá různé možnosti, jak na něj „dát peníze dohromady“. Díky 
vám všem, kteří jste ve čtvrtek přišli podpořit dobrou věc, po běhu doplnili 
energii výbornými koláči ze školní jídelny, do kasičky vhodili příspěvek na 
rehabilitaci a poslechli si benefiční koncert žáků ZŠ pod vedením jejich 
vyučujících, jsme mohli Lukášovi předat 9.885,- Kč. Děkujeme. Kdo z vás 
se akce nemohl zúčastnit, má možnost zaslat svůj finanční příspěvek na 
Lukášův účet: 2800585587/2010. Pokud vás Lukášův osud a jeho cesta 
na vlastní nohy zajímá, podívejte se na jeho facebook. 

Za Masarykovu ZŠ Pavla Brůnová 

Odznak všestrannosti olympijských vítězů

Již třetím rokem se naše škola úspěšně zapojuje 
do soutěže Odznaku všestrannosti olympijských 
vítězů – OVOV. V průběhu celého školního roku 
plní žáci deset disciplín víceboje a za dostatečný 
počet bodů získávají odznaky. Teď v červnu 
budeme moci čtyři žáky školy odměnit nejvyšším 
stupněm – diamantovým odznakem.

Zároveň jsme se zúčastnili okresního kola 
OVOV ve Vysokém Mýtě. Naše družstvo ve složení 

Gábina Obermajerová, Katka Hrušková, Petra 
Krejsová, Bára Šafářová, Dominik Bílek, Jakub 
Vlk, Ondra Kopecký a Martin Skalický zvítězilo 
a vybojovalo si postup do krajského kola. Navíc 
je zdárně podpořili i jednotlivci, kde si vítězství 
ve svých věkových kategoriích vybojovali Lucka 
Hrušková, Zdenda Kalous, Martin Barták a z 
družstva navíc Dominik a Jakub. 

Na začátku června jsme tedy vyrazili na krajské 
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kolo OVOV do Moravské Třebové. A rozhodně 
jsme se mezi ostatními neztratili. Družstvo, ve 
kterém zraněného Ondru na poslední chvíli nah-
radil Petr Kalášek, obsadilo velmi pěkné 6. místo. 

Naši nejmladší – Lucka a Zdenda – s přehledem 
vyhráli a vybojovali si postup na republikové finále 
v Praze. Jakub byl těsně druhý a Dominik s Mar-
tinem ve svých kategoriích obsadili třetí místa. 
Na základě výsledků v krajském kole na finále do 
Prahy postoupil i Dominik a moc držíme palce 
Jakubovi, aby mu jeho výsledky k postupu také 
stačily. 

Yvona Franková

Oznamujeme všem zájemcům, že si lze  
odkoupit vyřazené školní lavice. Cena bude 
určena podle míry zachovalosti a bude se pohybo-
vat v rozmezí 50,- až 100,- Kč. Pokud pro ně máte 
využití, zastavte se během prázdninového období 
ve škole, kde si můžete vybrat, nebo kontaktujte 
paní školnici J. Randisovou na tel. č. 607630436.

Není to tak dávno …( 42 )

 100 let
Nerad píši o smutných událostech, ale následu-

jící vzpomínce se nelze vyhnout. Ale dejme slovo 
člověku, který událost prožil a zapsal, Ferdinandu 
Kalousovi, Zbudov 19. 

V roce 1914 měly se odbývat císařské manévry 
v okolí Sarajeva. K těmto byl vyslán na místo 
churavého císaře jeho následník Ferdinand d´Este. 
Ač byl varován, přece tam jel a byl v kočáře zastřelen 
i se svou chotí. Tím vznikla záminka pro vhodné 
vypovězení války Srbsku. To bylo 28. června na 
den sv. Petra a Pavla. Naši sokolové byli právě v 
Brně na cvičení. Jakmile přišel telegram o aten-
tátu, cvičení bylo přerušeno a sokolové se rozjeli 
domů. V předtuše něčeho hrozného obávali jsme 
se příštích věcí a ty skutečně přišly. 26. července t.r. 
jsme šli časně ráno do Kyšperka na dráhu a odtud 
do Chocně na včelařskou výstavu. Překvapilo nás, 
že bylo nádraží a všechny důležitější mosty obsa-
zeny vojenskou stráží. Ve spěchu jsme si prohlédli 
výstaviště a úly, většinou ještě uzamčené a šli posní-
dat. Sotva jsme dosedli, již se ozvalo víření bubnu a 
hlášení vypovězení války Srbsku. Všichni vysloužilí 
vojáci do 28 roků museli do 48 hod. nastoupit. 
Samozřejmě, že jsme nejbližším vlakem jeli domů. 
U postižených bylo doma boží dopuštění a těch bylo 

mnoho. Jedinou útěchou bylo všem, že za čtrnáct 
dní bude po válce. Tolik autentický zápis.

Tehdy ještě mnoho lidí netušilo, co znamená 
válka. Bylo těžké si představit roztrhaná těla, 
roztříštěné lebky, oběšené vojáky, čtyřletý po-
byt v zákopech, vši, blechy, tyfus, otravné plyny, 
nedostatek jídla, zima, mokro, špatné oblečení…
Doma strádaly manželky s hladovými dětmi, pole 
neměl kdo obdělávat a celé roky byla ve vzduchu 
hrozba, že se otec nebo syn nevrátí. Kdo ví, jak 
dlouho by nesmyslné vraždění pokračovalo, nebýt 
totálního vyhladovění armád a neřešitelného 
nedostatku všeho materiálu.

Vyhlášení války - mobilizace, v Klášterci před farou. 
Zleva Friml č.11, Lux Karel č.83, Toman č.106, 

Antonín Lyer učitel, Kosek Žamberk doprava pošty, 
Josef Häusler řeznictví 
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Domů se vraceli mrzáci, invalidé, duševně ne-
mocní. Nedávno se mě dostaly do rukou vzpomínky 
účastníka ruských legií. Nikdy jsem něco tak  

hrozného nečetl. Moc se nepíše o tom, že přes 
padesát tisíc českých dobrovolníků se ještě dlouho 
po válce probíjelo přes Sibiř až do Vladivostoku, moc 
se nepíše o tom, v jakých podmínkách přežívali, že 
víc jak dvanáct tisíc z nich bylo pohlavně nakaženo 
a většina nemocných zemřela…

Ale lidstvo je nepoučitelné. O necelých dvacet 
let později si nekonečné vraždění zopakovalo. 
Bohužel ani tehdy to nebylo naposledy. A důvod? 
Ten velmi přesně vystihla matka Tereza. „Není 
problém nasytit hladové, ale je velký problém 
nasytit bohaté!“ Když jsem chodil před šedesáti 
lety do školy, jednalo se v OSN o úplném a 
všeobecném odzbrojení. Ale bohatí stále vedou a 
nedopustí, aby se prostí lidé domluvili. Ani vyhlíd-
ky do budoucna nejsou nijak růžové. Já mohu za 
sebe pouze slíbit pro příští výtisk veselejší příběh.

 Miloš Sibera

Oběti atentátu v Sarajevu 
Žofie Chotková (1.3.1868 - 28.6.1914) 

František Ferdinand d’Este (18.12.1863 - 28.6.1914)

Zastupitelstvo obce Pastviny
dne 12. 5. 2014 přijalo na svém zasedání tato

USNESENÍ
2014.3.1 Zvolilo ověřovateli zápisu Ditu 
Škůrkovou a Ladislava Škůrka. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.3.2 Schválilo program jednání zveřejněný 
na úřední desce dne 30. 4. 2014
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
3014.3.3 Schválilo soubor opatření k 
efektivnějšímu hospodaření kempů a restau-
rací ve  vlastnictví obce a uložilo starostovi sou-
bor opatření realizovat v roce 2014. Soubor je 
přílohou tohoto usnesení. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.3.4 Rozhodlo připravit v roce 2014 v 
souvislosti se zahájením prací na novém územ-
ním plánu, aktualizaci Plánu rozvoje vodovodů a 
kanalizací, karty obce Pastviny č. 11823_01.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.3.5 Schválilo zvýšení ceny vodného od  
1. 8. 2014 na 29,- Kč a stočného na 19,- Kč včetně 
DPH.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.3.6 Schválilo uspořádání oslav 500 let od 
první písemné zmínky o obci Pastviny. Oslavy by 
měly být začátkem září.

hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.3.7.1 Schválilo uzavření smlouvy s Pardu-
bickým krajem o poskytnutí neinvestiční dotace z 
POV ve výši 100.000,- Kč na opravu místní komu-
nikace „1b“ a pověřilo starostu podpisem smlou-
vy ev. číslo OŽP2/14/21377. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.3.7.2 Schválilo uzavření smlouvy s Pardu-
bickým krajem o poskytnutí neinvestiční dotace 
z Programu preventivní péče o sbírky muzeí v PK 
ve výši 25.000,- Kč na pořízení Galerie-výstavba 
přehrady Pastviny a pověřilo starostu podpisem 
smlouvy.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.3.7.3 Schválilo prodej pozemku p.č. 5293 
– trvalý travní porost o výměře 1.258 m2 za cenu 
25.160,- Kč L. H. Pozemek je ve vlastnictví obce 
Pastviny a je zapsán na LV č. 10001 pro k.ú. Past-
viny u Klášterce nad Orlicí. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.3.7.4 Schválilo uzavření smlouvy o nájmu 
pozemku p.č. 468/1 ve vlastnictví L. B., zapsané 
na LV č 57. Nájem bude uzavřen na dobu určitou 
– do 31. 12. 2014 za částku 3.000,- Kč. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.3.7.5 Schválilo žádost o zpevnění 
přístupové cesty v chatové osadě Vlčkovice k 
pozemkům p.č. 670, 668 a 721 po pozemku p.č. 
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1188/7 na náklady majitelů chat na pozemcích 
st.p.670, 668 a 721.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.3.7.6 Projednalo žádost P.H. o prodeji 
části pozemku p.č. 2309/2 – ostatní plocha o 
výměře cca 26 m2 a žádost o souhlas se stavbou 
vodovodní přípojky přes tento pozemek a to vše 
za účelem vybudování sociálního zázemí pláže na 
pozemku p.č. 578/8, který má v nájmu. Rozhod-
nutí o těchto žádostech |OZ odložilo do té doby, 
než žadatel předloží projektovou dokumentaci, z 
níž bude zřejmé, jakou stavbu a k jakému účelu 
chce žadatel stavět.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.3.7.7 Schválilo záměr vybudovat na 
pozemku p.č. 2256/1 a z části na pozemku 562/2 
zpevněnou plochu pro kontejnerové stanoviště.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.3.7.8 Schválilo žádost spolku Sboru do-
brovolných hasičů Pastviny o zapsání do rejstříku 
spolků adresy spolku v budově č.p. 32.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.3.7.9 Neschválilo žádost M.J. o využití 
obecního pozemku p.č. 2256/3 k výjezdu na sil-
nici II/312, neboť tento pozemek může být použit 
pro stavbu cyklostezky Pastviny – Žamberk.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0

Starosta: JUDr. Josef Koubík 

BLUEGRASS NA PASTVINÁCH
Tropické počasí začátkem června a vzdutá 

hladina Pastvinské přehrady byly výzvou k 
návštěvě Pastvin.

Poněkud mírnější počasí bychom si přáli 
5.7.,9.8.a 16.8.2014 a to proto aby všichni kdo 
se zúčastní XVI.ročníku Pastvinského triatlonu, 
XIII. ročníku Pastvinské noty a Závodů dračích 
lodí tyto tři oblíbené akce ve zdraví přežili.

Letošní Pastvinská nota nabídne návštěvníkům 
mix bluegrassové, country a folkové muziky. 
Přijedou k nám rozeznít svá banja, kytary, man-
dolíny, housle a kontrabasy skvělé kapely těchto 
žánrů.

EARLY TIMES hrají tradiční bluegrass, lehce 
staromódní a pohodový z dob kdy slavný Bill Mon-
roe na své banjo dobyl celou západní polokouli.

GRASS ROAD, bluegrass podaný ostřílenými 
muzikanty se zkušenostmi z mezinárodních 
slavných festivalů např. ve francouzském La Roch.

BG-FLASTR, poetický bluegrass s převážně 
českými texty nejlepších amerických bluegrass-
ových skupin.

BLACK-JACK prezentují bluegrass na pomezí 
tradičního a moderního stylu. Jednoznačně patří 
ke špičce české a evropské scény. Např. první 
místo v celoevropské soutěži v La Roch.První 
cena publika na European Word of Bluegrass v 
Holandsku.

Večerním koncertem oslaví své 40. narozen-
iny hradecká LOKÁLKA. Celým festivalem Vás 
bude provázet mistr slova novinář, muzikant a  
moderátor pan Václav Souček. Tak si tento VII.
ročník přijďte užít a klidně vezměte i své ratolesti, 
neboť v areálu Na Vleku je dětské hřiště.

Josef Koubík, Ski klub Pastviny

LÉTO PROUDEM
Když zahájení letní sezóny, tak jedině 
skvělou akcí! Obec Pastviny si Vás dovoluje 
pozvat na společné zahájení léta.

Areál hospody Na Vleku 
5.07.2014 od 20:00 hodin 

s Žamberskou kapelu E-band.
V repertoáru kapely můžeme najít písně 
od kapely Pearl Jam, REM, Oasis, U2, Foo  
Fighters nebo starší klasiku od Rolling Stones, 
Beatles či Led Zeppelin. Hospoda v plném 
proudu a výborné občerstvení na grilu!                       

Vstupné 90,- Kč.
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Společenské centrum ŠKOLA Pastviny
zve na netradiční VÝSTAVU PANENEK,

v sobotu 28.06.2014 od 14:00 - 19:00 hodin. 
Každý kdo máte zájem přinést, ukázat či vystavit 
svojí nejoblíbenější panenku, jste vítán! 

Vstupné je dobrovolné.
Panenky je možné přinést do budovy SC škola 
ve středu 25.06.od 9:30 do 11:30 a odpoledne 
od 16:00 do 18:00 hodin, nebo v pátek 27.06. od 
15:00 - 18:00 hodin.

Zápis z jednání zastupitelstva 
obce České Petrovice 29.4.2014

Přítomni: viz. Prezenční listina
Omluveni: Hruška, Lux
Zapisovatel: ing. Žďárský
Ověřovatelé: Ježek, Pácha

Hlasování: Pro x Proti x Zdržel se
Program:
Hlasování o programu: 7x0x0 – Program schválen

1. Kontrola z minulého zastupitelstva
pořízení PC na účetnictví - proběhlo jednání o 
pořízení PC i pro Obecní úřad
Hlasování 7x0x0
2. Změna Dodatku č.1 ke Smlouvě o poskyt-
nutí příspěvků se Sdržením obcí Orlicko
Starosta seznámil s textem dodatku č.1 ohledně 
mimořádných příspěvků na projekty. Příspěvky 
jsou poskytovány zálohově a sdružení doloží 
využití a vede evidenci o použití
Hlasování 7x0x0
Směrnice pro schvalování účetní uzávěrky 
Sdružení Orlicko
Hlasování 7x0x0
3. Malé památky Orlicko
Do konce května nahlásit zda budeme požadovat 
příspěvek na opravu malých památek. Doporučeno 
požádat na sousoší u mléčné farmy. Bude potřeba 
příspěvek Živy na jejímž pozemku se nachází.
Hlasování 7x0x0
4. Úprava koupelny na čp.162 
Záměr místo vany sprchový kout
Hlasování 7x0x0
5. Různé
- Dopis od SUS PaK
Odstranění větví stromů zasahujících do silnice- 
starosta informoval že naši hasiči toto již provedli
- 21.5. bude na programu zastupitelstva PaK projed-
nání situace kolem zrušení záchranky v Žamberku
- Žádost o odprodej části p.p.č 1229/3 jejíž 
součástí je p.č. 1420 ktrá je ve vlastnictví obce- 
vyhlásit záměr
- Vyjádření obce k pozemkům kterých se dotýkají 
církevní restituce- informace podána
- Požární nádrž nad Kriššovými- bylo posouzeno 
s Vakstavem a návrh řešení- oprava by měla být 
hotova do prázdnin
Hlasování: 7x0x0
 - Nákup nové obecní úřední desky
Hlasování: 7x0x0 
6. Střecha čp.27
Jsou dvě nabídky od firem M.Lux a Trogast
M.Lux 388 tis Kč vč DPH vč. oplechování stříšky 
nad WC
Trogast 399 tis Kč vč DPH  bez oplechování 
stříšky nad WC
Hlasování o nabídce – pro M.Luxe 7x0x0

OBEC PASTVINY A SPOLEČENSKÉ CENTRUM ŠKOLA

VÁS ZVE NA NETRADIČNÍ

VÝSTAVU 
PANENEK
od 14:00 do 19:00 hodin
V SOBOTU 28.6. 2014 

OBČERSTVENÍ ZAJIŠTĚNO
VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ 

KONTAKTUJTE: 702 292 336 

MÁTE-LI ZÁJEM O VYSTAVENÍ
             SVÝCH PANENEK
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Dále bude potřeba dodělat hromosvod
7. Provozování infocentra přes prázdniny
Byla přednesena žádost Mgr. Baierem zda by 
nebylo možné přesunout nevyužité příspěvky za 
neuskutečněné akce odpadlé z důvodu špatné 
zimy na provozování infocentra. V rozpočtu je 
plánovaná podpora IC 5000 Kč, neuskutečněním 
výše zmíněných akcí se nevyčerpalo 13 000 Kč.
Hlasování o návrhu zvýšit příspěvek na IC o  
10 000 Kč 7x0x0
8. Zastupitelstvo projednalo návrh smlouvy o 
poskytnutí dotace z programu obnovy venkova 
PK ve výši 100 tisíc Kč. Souhlas 7x0x0 

Usnesení:
l 01/04/2014 Zastupitelstvo obce schválilo 
nákup nového PC pro Obecní úřad
l 02/04/2014 Zastupitelstvo obce schválilo 
změnu dodatku č.1 ke smlouvě o poskytnutí 
příspěvků se Sdružením obcí Orlicko
l 03/04/2014 Zastupitelstvo obce schválilo 
účetní směrnici pro schvalování účetní závěrky 
Sdružení obcí Orlicko
l 04/04/2013 Zastupitelstvo obce schválilo 
úpravu koupelny na čp. 162 v bytě Krajčovičů
l 05/04/2014 Zastupitelstvo obce schválilo 
nákup nové úřední desky
l 06/04/2014 Zastupitelstvo obce schválilo 
záměr na prodej pozemkové parcely 1420 a uk-
ládá starostovi záměr vyvěsit na úřední desce
l 07/04/2014 Zastupitelstvo obce schválilo 
jako dodavatele opravy střechy na čp.27 M. Luxe
l 08/04/2014 Zastupitelstvo obce schválilo 
zvýšit příspěvek na provoz IC   
l 09/042014 Zastupitelstvo obce schválilo 
opravu hráze požární nádrže nad Kriššovými
l 10/04/2014 Zastupitelstvo obce schválilo 
podání žádosti na opravu sousoší u Mléčné farmy
l 11/04/2014 Zastupitelstvo obce bere na 
vědomí informaci starosty o zajištění voleb do EP
l 12/04/2014 Zastupitelstvo obce bere na 
vědomí informaci starosty o jednání ohledně RZP 
Žamberk
l 13/04/2014 Zastupitelstvo obce souhlasí s 
návrhem smlouvy o poskytnutí dotace z programu 
obnovy venkova PK ve výši 100 tis. Kč

Zapsal Miloš Roušar, starosta

Neckyáda 
a Rock-sport párty

Hokejový oddíl Sokola Klášterec připravuje již 3. 
ročník letní akce nazvané Rock-sport párty. Dlouhé 
úvahy o programu sportovní části skončily tím, že 
nejlepší bude zopakovat program loňský. Takže: 
oprašte svá plavidla nebo postavte nová, najděte 
lodivody i plavčíky a v sobotu 19. července v 13.00 
se dostavte k sokolovně, kde v 13.30 bude start 
NECKYÁDY. Na klidnější vodě před mostem bude 
možná čekat vodník, možná bude mít pro posádky 
i malé občerstvení. Aby diváci nezáviděli, bude pro 
ně u budovy ŽIVY připraven pivní výčep. Co kdyby 
bylo horko, že ano? Doufejme, že vody nebude málo 
ani moc a na startu se sejde nejméně tolik lodí jako 
loni. Nebo bude loňský rekord 26 plavidel překonán? 
Hned po neckyádě uvidíme na hřišti odvetu loňského 
utkání hokejových oddílů Klášterce a Kunvalda ve 
fotbale. V prestižním utkání budou Slámožrouti 
určitě chtít vrátit Sokolům loňskou porážku, ale 
domácí prostředí může být výhodou. Snad si hoke-
jisté po roce vzpomenou, kam dali kopačky. Na 
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hřišti budou letos pro všechny návštěvníky i další 
možnosti vyžití. Tradičně již nějaká pouťová atrakce 
z Lunaparku Dubských za nižší než pouťovou cenu, 
nově pak dlouhá mokrá fólie pro letní klouzačku a ve 
stánku VZP si budete moci nechat bezplatně změřit 
tělesné hodnoty (BMI, množství tělesných tuků, 
podíl kosterního svalstva, klidový metabolismus 
atp.) a děti si zasoutěží, např. na skákacím panáku 
nebo v hodu na cíl. Rockovou část RSP zahájí někdy 
kolem 19. hodiny ústecká formace DWĚ DÁWKI. 
Jejich big beatový rock by měl zaujmout nejen 
mládež, ale i bigbeatové pamětníky. Další skupinou 
bude moravskopražský TRAKTOR. Jejich písničky 
si můžete najít třeba na http://bandzone.cz/trak-
tor. Víme sice, že anketa Český slavík nic neříká o 
kvalitách kapel, ale přesto není bez zajímavosti, že 
se loni Traktor umístil výše než třeba Alkehol, Sto 
zvířat, Doga nebo Dymytry. Zábavu pak dojede u 
nás už dobře známý STRESOR z Pardubic. Po celé 
odpoledne bude k dispozici bohaté občerstvení: 
rozšířena mexická kuchyně, dětské hambáče, karib-
ský bar s tequilou a míchanými drinky, dvě značky 
piva. Kdo podpoří mexického ducha této akce tím, 
že dorazí v sombréru, má u vstupu panáčka tequily 
zdarma. Počasí bude jistě nádherné, a pokud by-
chom se náhodou pletli, tak nás ochrání velkoplošné 
stany pro několik stovek lidí. 

Samosprávy Orlicka a Lanškrounska snížily opakovanými nákupy na burze cenu 
silové elektřiny proti roku 2012 už o třetinu 

Více než tři desítky obcí a měst Sdružení obcí 
Orlicka, letos snížily náklady na elektřinu náku-
pem na Českomoravské komoditní burze Kladno. 
K samosprávám, které se ke společnému nákupu 
sdružily už loni a předloni, letos přibylo město 
Králíky a obec Žichlínek. „Letošní nákup elektřiny 
na příští rok přinesl meziroční úsporu 700 tisíc 
korun. Pokud bychom ale porovnali průměrnou 
cenu silové elektřiny v roce 2012 s cenou pro rok 
2015, ušetřily už tyto nákupy účastníkům třetinu 
nákladů,“ uvedl předseda Sdružení obcí Orlicka 
Petr Fiala. Před prvním nákupem, realizovaným v 
roce 2012 tehdy 21 samosprávami, se cena ode-
bírané silové elektřiny pohybovala kolem 1.400 
korun za megawatthodinu. Tehdejší centrální 
nákup pak dodávky zlevnil na 1.192 Kč za MWh. K 
dalšímu poklesu na úroveň 988 Kč za MWh došlo 

loni, kdy už svoji spotřebu centralizovalo 29 obcí 
a měst, mimo jiné Lanškroun, Letohrad, Jablonné 
nad Orlicí, Žamberk, Kunvald či Dolní Čermná. 
V letošním nákupu se objem poptávky dále zvýšil 
o téměř 1.100 MWh a cena silové elektřiny klesla 
pod hranici 940 Kč/MWh.

„Porovnáme-li cenu před centralizací s cenou pro 
rok 2015, klesly při roční spotřebě 11 tisíc MWh 
náklady na silovou elektřinu z 15 milionů na 10 
milionů korun ročně,“ upřesnil Petr Fiala.

Vedle samospráv pořizují cca 500 MWh 
elektřiny na burze i Technické služby Lanškroun, 
s.r.o. I tato společnost burzovními nákupy výrazně 
šetří, pro příští rok např. dosáhla ceny 960 Kč/
MWh, což je proti úrovni před prvním nákupem 
méně o čtvrtinu. 
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Aktuálně z MAS ORLICKO

Otvíráme poradnu pro neziskové organizace
V době myšlenek 

na letní prázdniny 
a dlouho očekávané 
dovolené se snažíme 
všem zájemcům o 
přísun důležitých in-
formací poskytnout 

pomocnou ruku a otevíráme sérii seminářů a 
služeb zaměřených na pomoc Neziskovým or-
ganizacím s novými povinnostmi v podmínkách 
nového občanského zákoníku (NOZ). První, plně 
obsazený seminář proběhl v zasedací místnosti 
MÚ v Letohradě a pro velký zájem následuje i 
v zasedací místnosti MÚ v Žamberku. Další 
semináře plánujeme dle zájmu na měsíc září.

Jelikož se snažíme vyjít našim klientům i široké 
veřejnosti týkající se tohoto tématu maximálně 
vstříc, zřizujeme také poradnu pro Neziskové 
organizace s možností konzultací s odborníkem. 
Podrobnější informace a přihlášku naleznou 
zájemci na našich webových stránkách. 

Okénko do přípravy strategie MAS ORLICKO
V rámci přípravy Strategie již proběhlo několik 

setkání s různými zájmovými skupinami. Nejdříve 
se sešla v Akademii Libchavy skupina ředitelů 
a učitelů škol z území MAS Orlicko. Dalšího 
setkání se zúčastnili zástupci neziskových orga-
nizací, kteří se zajímali především o nadcházející 
dotační období a informovali nás o svých projek-
tových záměrech. Také již proběhla tři setkání s 
veřejností, která se uskutečnila v Ústí nad Orlicí, 
Dolní Čermné a Žamberku. 

Zástupci MAS Orlicko také jednali o sociálně 
vyloučené lokalitě v Borku v České Třebové se 
zástupci místních aktivních organizací. Rovněž se 
diskutovalo o možných projektech realizovaných 
především organizací Naděje, která zde již působí 
několik let a má v této činnosti bohaté zkušenosti.

Pro větší přehled veřejnosti, propagace a 
možnosti zapojení se do příprav Strategie jsme 
založili stránku „Místní akční skupina Orlicko“ na 
sociální síti Facebook. Zde se můžete informovat 
o aktualitách, pořádaných akcích a naší průběžné 

činnosti. Budeme rádi, když nám pošlete Vaše 
podněty a názory.
Jedeme všichni – cyklojízda nadchla nejen 
účastníky

O státním svátku 8. 5. vyrazil peloton ze Lhoty 
u Háje ve Slezku a 4 dny putoval ze Severní Mora-
vy přes Jeseníky do východních Čech. Na trase 
bylo celkem 11 zastavení, z nichž na každém si 
návštěvníci mohli vyzkoušet jízdu na trenažéru 
a vyšlapat si ovocný koktejl, jízdu na jednokolce, 
skákací boty a samozřejmě i elektrokolo. Další 
podobná akce je předběžně naplánována na 17. 
až 20. 9.

Na léto připravujeme semináře nejen pro pro-
vozovatele atraktivit v cestovním ruchu. Tématem 
seminářů bude podpora elektrokol v cestovním 
ruchu a elektromobilita. Navštívit nás a vyzkoušet 
si elektrokolo také můžete na různých regionál-
ních akcích, v nejbližší době na Letohrádkách. Pro 
informace o jejich místě a času konání koukněte 
na stránky MAS.

Z realizací projektů
Realizace projektů žadatelů úspěšně pokračuje. 

Od začátku letošního roku bylo na našem území 
dokončeno celkem 36 projektů v celkové hodnotě 
přes 15 milionů korun, např.: dětské hřiště v 
Jablonném nad Orlicí, vybavení cyklostezek v 
Letohradě, Králíkách a Červené Vodě, rekon-
strukce Centra pod střechou Oblastní charity Ústí 
nad Orlicí aj.

MAS ORLICKO na chovatelském dni 
MAS ORLICKO v up-

lynulém období pomohlo 
zrealizovat úspěšným 
žadatelům o dotaci 
několik projektů týka-

jících se i zemědělství.
Nemohli jsme si nechat ujít příležitost a trochu 

se i pochlubit, že naše práce má smysl a předvést 
jeden konkrétní projekt z mnoha ve skutečnosti. 
Na Chovatelský den v Bystřeci dne 5. 6.2014 
přivezl ukázat jeden z našich členů fixační klec pro 
dobytek, pořízenou právě z dotačního programu 
minulého období. 

Krásné léto Vám přejí pracovníci MAS ORLICKO



SouSedSké LISTY14

 

 

Veřejná výzva pro poskytovatele služeb - projekt 
"Téma roku Orlických hor a Podorlicka“ 

V rámci projektu „Téma roku Orlických hor a Podorlicka“ si 
dovolujeme oslovit vás, poskytovatele služeb v oblasti cestovního 
ruchu, s možností zapojit se do marketingové kampaně.   

Hlavním cílem projektu je vytvořit a uvést na trh nové nosné programy 
a produkty cestovního ruchu destinace Orlické hory a Podorlicko pro roky 2014 – 2015 a to 
prostřednictvím propagačních aktivit, ve kterých budou definována jednotlivá témata roku pro region 
Orlické hory a Podorlicko.  

Jedná se o 3 témata:  Ženy regionu, Apress ski a Rodinná dovolená na kolách. 

Jednotlivá témata budou veřejnosti představena prostřednictvím kampaní v metru v Praze, tramvajích 
v Brně, v rádiích, na internetu, v kinech, v časopisech a novinách. Součástí projektu jsou i setkání a 
workshopy pro zainteresované subjekty, jakými jsou aktéři cestovního ruchu v regionu či touroperátoři.  

Vyzýváme tímto všechny poskytovatele služeb, kteří mají co nabídnout -  zapojte se! Nabízíme 
kvalitní dlouhodobou spolupráci nad budováním atraktivní, turistické destinace a zajímavých produktů. 

Výzva platí také pro aktivní občany a samosprávu obcí. Pokud provozujete turisticky atraktivní nabídku, 
kontaktujte nás na níže uvedených kontaktech. 

Destinační společnost Orlické hory a Podorlicko, Rychnov nad Kněžnou, www.dsohp.cz, info@dsohp.cz, 
+420 725 921 969. 

 

Aktivita je realizována v rámci projektu „Téma roku Orlických hor a Podorlicka“, reg. číslo 
CZ.1.13/3.2.00/37.01343, který je financován z Regionálního operačního programu NUTS II 
Severovýchod. 

       

 
 
 

 



SouSedSké LISTY 15



SouSedSké LISTY16

SOUSEDSKÉ LISTY č. 121 - vydává OÚ Klášterec n.O. ve spolupráci s obcemi Pastviny, České Petrovice, 
výtisků 290, číslo registrace MK ČR E 20477,  e-mail: sousedskelisty@seznam.cz. 

Sazba a tisk - Tiskárna Kerschbaum, Hluboká 140, Žamberk. Uzávěrka příštího čísla 15. 8. 2014. Cena: 10,- Kč

Vítání občánků v Klášterci nad Orlicí
V neděli 8. 6. 2014 se v zasedací místnosti v Kovárně od 13:30 uskutečnila milá společenská událost 

– vítání nových občánků obce. Program vítání již tradičně připravuje SPOZ v Klášterci. Na pozvání 
SPOZ přišli rodiče se svými malými ratolestmi do zasedací místnosti, kde pro ně byl připraven nejprve 
kulturní program složený z písniček a básniček přednesených dětmi z pěveckého souboru ORLIČKA 
pod vedením učitelek Kaláškové a Roušarové. Po programu následoval krátký slavnostní projev starosty 
obce a potom došlo na podpis rodičů do kroniky vítání občánků. Celou slavnost fotografiemi zdokumen-
toval pan Jiří Mitvalský. Přivítáni tak byli mezi občany Klášterce malí občánci: Ema Bartakovičová, 
Eliška Holubová, Karolína Rulová, Marie Šrolerová a Jan Alexandr Vavřín. Slavnostní setkání bylo 
zakončeno přípitkem a společnou fotografií. Přejeme malým občánkům a jejich rodičům hodně zdraví, 
štěstí a spokojenosti v jejich životě.                                     Za SPOZ Zdeňka Juřicová, za obec Zdeněk Bureš

Keramika v rodinném klubu Domino 
Od podzimu 2013 se v rodinném klubu Domino 

v Klášterci opět schází děti. Sl. Jana Kábrtová zde 
otevřela kroužek keramiky. Pod jejím odborným 
vedením se každou sobotu děti i jejich maminky 
učí pracovat z hlínou, vyrábějí hrníčky, misky, 
pokladničky atd. Svá krásná originální díla si 
po dokončení a vypálení odnášejí domů. Díky 
usměvavé vedoucí vládne při schůzkách milá a 
tvůrčí atmosféra. 

Vím, že se Jana rozhodla vdát a přestěhovat do 
Klášterce. Za všechny přeji do manželství hodně 
lásky a štěstí.

Lenka Ševčíková 

 

 

 

 

 

 

 

 


